



UNITED ARAB EMIRATES
MINISTRY OF FOREIGN AFFAIRS
& INTERNATIONAL COOPERATION



UNITED NATIONS
OFFICE OF COUNTER-TERRORISM



Press Release

Regional Conference in Abu Dhabi Calls for Tolerance and Youth Empowerment to Prevent and Counter Violent Extremism Conducive to Terrorism

Abu Dhabi, 19 December 2019 – The Regional High-Level Conference on “Empowering Youth and Promoting Tolerance: Practical Approaches to Preventing and Countering Violent Extremism Conducive to Terrorism,” co-organized by the UAE Ministry of Foreign Affairs and International Cooperation, the United Nations Office of Counter-Terrorism (UNOCT) and Hedayah, concluded today in Abu Dhabi.

250 representatives from 32 Member States, various UN entities, international and regional organizations, and civil society partners discussed different approaches to strengthening resilience against radicalization leading to terrorism. The conference included three plenary thematic sessions: a High-Level Panel on Empowering Youth for Preventing and Countering Violent Extremism Conducive to Terrorism (PCVE), a High-Level Panel on Promoting Tolerance for PCVE, and the Youth Circle on enhancing partnerships between governments, youth, community and religious actors to promote tolerance and increase resilience to terrorist narratives. The substance of discussions held during the one-day workshop preceding the conference and led by regional and international civil society organizations fed into these sessions.

Opening the conference, H.E. Zaki Nusseibeh, UAE Minister of State, highlighted the vital role of civil society organizations in empowering youth and promoting tolerance to prevent and combat extremism and terrorism. In this context, he underlined the need for enhanced partnerships and cooperation with these organizations to leverage their expertise in the development and implementation of a national and regional PCVE Action Plan.

In closing, United Nations Under-Secretary-General for Counter-Terrorism Vladimir Voronkov thanked the UAE Ministry of Foreign Affairs and International Cooperation and Hedayah for co-chairing the conference and all participants for their fruitful discussions and exchange of innovative ideas. He announced that on the sidelines of the conference, UNOCT and Hedayah signed a memorandum of understanding to strengthen cooperation.

The Under-Secretary-General also acknowledged the participation of Mr. Péter Sztáray, State Secretary for Security Policy of Hungary, and Ms. Fatima Benoughazi from the Young Leaders Council of Tangier, as well as a number of senior UN officials, including Mr. Yury Fedotov, Executive Director of UNODC; Ms. Jayathma Wickramanayake, United Nations Youth Envoy; Mr. Adama Dieng, UN Special Adviser on the Prevention of Genocide; and Mr. Miguel Ángel Moratinos, High Representative for the United Nations Alliance of Civilizations.

On behalf of the co-chairs, the Under-Secretary-General presented the [key conclusions of the conference](#) and a vision for the way forward. He stated that conference participants agreed that the threat from ISIL (Da'esh), Al-Qaida, and other terrorist groups remains acute and widespread and underlined the need to further strengthen international and regional cooperation, including the sharing of good practices and lessons learned to empower youth and promote tolerance.

“Tolerance is central to building cohesion and solidarity, tightening the social fabric of our societies. This is an essential bulwark against the corrosive spread of violent extremism,” Mr. Voronkov said. “The journey of achieving tolerance must start with social inclusion and not stop until social cohesion,” he added.

On behalf of the co-chairs, Mr. Voronkov stated that “we must build bridges and understanding to promote resilience and rejection of narratives that “demonize and dehumanize the other, including those that associate terrorism to any religion, nationality or ethnicity.”

Based on the Youth Circle discussions, the Under-Secretary-General stressed: “We must do more to listen to youth perspectives and engage young people to help shape counter-terrorism policies and programs.” He also underscored that placing victims of terrorism at the center of prevention efforts sends a strong and powerful message that helps put a human face to the effects of terrorism while building resilient communities.

The conference called for holistic and inclusive approaches to preventing and countering terrorism, oriented towards action at the grassroots level. It also stressed the need for more meaningful and action-oriented engagement between governments and civil society, including community, religious, and non-traditional actors in promoting dialogue, mutual understanding, and peaceful co-existence in full respect of human rights.

“Let’s honor human rights and rule of law to build resilient societies for a shared future as global neighbors in this age of hyper-connectivity to prevent and counter terrorism,” Mr. Voronkov concluded, highlighting that societies must invest in prevention and building social and institutional resilience to the scourge of terrorism.

Background

This conference is the sixth in a series of regional conferences to be held around the United Nations High-Level Conference for Heads of Counter-Terrorism Agencies of Member States, which was first convened in New York in June 2018 by Secretary-General Antonio Guterres. UNOCT is partnering with Member States in different regions to co-organize these conferences, which aim to strengthen regional counterterrorism cooperation and prevent violent extremism conducive to terrorism. The outcomes and recommendations of these conferences will feed into the second High-Level Conference, which will take place in New York in July 2020.

For more information, visit: bit.ly/OCTRegionalConferences

اختتام أعمال المؤتمر الإقليمي في أبوظبي لتمكين الشباب وتعزيز التسامح ومكافحة

التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب

أبو ظبي ، 19 ديسمبر 2019-اختتمت اليوم في أبو ظبي أعمال المؤتمر الإقليمي رفيع المستوى حول "تمكين الشباب وتعزيز التسامح: التدابير العملية لمنع ومكافحة التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب"، الذي شاركت في تنظيمه وزارة الخارجية والتعاون الدولي، ومكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب ومركز هداية.

وقد ناقش 250 ممثلاً من 32 من الدول الأعضاء ومختلف كيانات الأمم المتحدة والمنظمات الدولية والإقليمية وشركاء المجتمع المدني مختلف التدابير الواجب اتخاذها لتعزيز القدرة على الصمود ضد التطرف المفضي إلى الإرهاب. وتضمن المؤتمر ثلاث جلسات ذات مواضيع عامة، هي جلسة رفيعة المستوى معنية بتمكين الشباب من أجل منع ومكافحة التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب، وجلسة رفيعة المحتوى لتعزيز التسامح من أجل منع ومكافحة التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب، وحلقة شبابية معنية بتعزيز الشراكات بين الحكومات والشباب والمجتمع المحلي والجهات الدينية

لتعزيز قيم التسامح وتعزيز القدرة على الصمود أمام الدعاية الإرهابية. وقد اعتمدت هذه الجلسات على المناقشات التي جرت خلال حلقة العمل التي استمرت ليوم واحد وسبقت المؤتمر، بقيادة منظمات المجتمع المدني الإقليمية والدولية.

وقد افتتح معالي زكي نسيبة، وزير دولة، المؤتمر بكلمة أكد فيها على الدور الحيوي لمنظمات المجتمع المدني في تمكين الشباب وتعزيز التسامح لمنع ومكافحه التطرف والإرهاب. وفي هذا السياق، شدد معاليه على الحاجة إلى تعزيز الشراكات والتعاون مع هذه المنظمات للاستفادة من خبراتها في وضع وتنفيذ خطة عمل وطنية وإقليمية لمنع ومكافحة التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب.

وفي الختام، أعرب وكيل الأمين العام لمكتب مكافحة الإرهاب التابع للأمم المتحدة، فلاديمير فورونكوف، عن شكره لوزارة الخارجية والتعاون الدولي في دولة الإمارات ومركز هداية لمشاركتها في رئاسة المؤتمر، كما شكر جميع المشاركين على النتائج المثمرة التي آلت إليها المناقشات وتبادل الأفكار المبتكرة خلال المؤتمر. وأعلن أن مركز هداية ومكتب مكافحة الإرهاب التابع للأمم المتحدة قد وقعا على هامش المؤتمر مذكرة تفاهم لتعزيز التعاون في ما بينهما.

كما أشاد وكيل الأمين العام أيضا بمشاركة السيد بيتر سزتراي ، وزير الدولة للسياسة الأمنية في هنغاريا، والسيدة فاطمة بنغازي من مجلس القيادات الشابة لطنجة، وكذلك عدد من كبار مسؤولي الأمم المتحدة، بمن فيهم السيد يوري فيدوتوف، المدير التنفيذي لمكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب؛ والسيدة جاياثما ويكراماناكي، مبعوثة الأمم المتحدة للشباب ؛ والسيد أداما دينغ ، مستشار الأمم المتحدة الخاص المعني بمنع الإبادة الجماعية ؛ والسيد ميغيل أنخيل موراتينوس، الممثل السامي لتحالف الحضارات التابع للأمم المتحدة.

وقدم وكيل الأمين العام، بالنيابة عن الرئيسين المشاركين، الاستنتاجات الرئيسية للمؤتمر (رابط للملخص الاستنتاجات) ورؤية للخطوات الواجب اتباعها للمضي قدما. وذكر أن المشاركين في المؤتمر قد اتفقوا على أن داعش وتنظيم القاعدة والجماعات الإرهابية الأخرى تشكل خطرا حقيقيا واسع الانتشار، وأكدوا على ضرورة زيادة تعزيز التعاون الدولي والإقليمي، بما في ذلك تبادل الممارسات الجيدة والدروس المستفادة لتمكين الشباب.

وأضاف: "إن التسامح هو أمر أساسي للتضامن ، وإعادة اللحمة إلى النسيج الاجتماعي. وهو يشكل حصنا أساسيا ضد الانتشار المدمر للتطرف العنيف ". وأضاف أن "رحلة

تحقيق التسامح يجب أن تبدأ بالاندماج الاجتماعي وألا تتوقف إلا مع تعاضد جميع أفراد المجتمع".

وتابع فورونكوف قائلا أنه يجب على المجتمعات المحلية أن تبني جسور التفاهم لتعزيز القدرة على الصمود ونبذ الروايات التي "تشوه وتجرد الآخرين من إنسانيتهم، بمن فيهم أولئك الذين يربطون الإرهاب بأي دين أو جنسية أو إثنية".

واستنادا إلى مناقشات الحلقات الشبابية، شدد وكيل الأمين العام على ما يلي: "علينا أن نبذل المزيد من الجهد للاستماع إلى وجهات نظر الشباب وإشراكهم في صياغة سياسات وبرامج مكافحة الإرهاب". وشدد أيضا على أن تركيز جهود الوقاية على ضحايا الإرهاب إنما يبعث برسالة قوية جدا تساعد على وضع وجه إنساني لآثار الإرهاب مع بناء مجتمعات قادرة على الصمود.

ودعا المؤتمر إلى اتباع تدابير شاملة لمنع الإرهاب ومكافحته، واستئصاله من جذوره. كما شدد أيضا على الحاجة إلى ضئضافر جهود الحكومات والمجتمع المدني، والجهات الفاعلة المجتمعية والدينية وغير التقليدية، في تعزيز الحوار والتفاهم المتبادل والتعايش السلمي في إطار الاحترام الكامل لحقوق الإنسان.

واختتم فورونكوف كلمته قائلا: "لنكرم حقوق الإنسان وسيادة القانون لبناء مجتمعات قادرة على الصمود من أجل مستقبل مشترك كجيران عالميين في عصر الاتصال المفرط لمنع الإرهاب ومكافحته" ، مشددا على أن المجتمعات يجب أن تستثمر في الوقاية وبناء المرونة الاجتماعية والمؤسسية لمكافحة آفة الإرهاب.

يذكر أن هذا المؤتمر هو السادس في سلسلة من المؤتمرات الإقليمية التي ستعقد حول مؤتمر الأمم المتحدة رفيع المستوى لرؤساء وكالات مكافحه الإرهاب التابعة للدول الأعضاء، الذي انعقد لأول مره في نيويورك في يونيو 2018 بدعوة من الأمين العام أنطونيو غوتيريش بهدف تعزيز التعاون الدولي لمكافحة التهديد المتنامي للإرهاب. ويشارك مكتب الأمم المتحدة لمكافحة الإرهاب مع الدول الأعضاء في مختلف المناطق بالمشاركة في تنظيم هذه المؤتمرات التي تهدف إلى تعزيز التعاون الإقليمي المناهض للإرهاب ومنع التطرف العنيف المفضي إلى الإرهاب. ستصحب نتائج وتوصيات هذه المؤتمرات في المؤتمر رفيع المستوى الثاني لرؤساء وكالات مكافحة الإرهاب الذي ستعقده الدول الأعضاء في نيويورك في يوليو 2020.

للمزيد من المعلومات، الرجاء مراجعة الرابط التالي:

bit.ly/OCTRegional_Conferences